
Pol�mica per la recuperaci� d«un banc a una pla�a de Ripoll

El banc de la pla�a Sant Eudald.

RIPOLL | JORDI REMOLINS

Durant la darrera setmana, la pla�a Sant Eudald de Ripoll ha tingut

la visita d'un vell inquil�. En per�ode de prova i exposici� p�blica, la

brigada d'obres va situar al mig d'aquest empla�ament l'antic banc

de pedra que hi va estar durant tot el segle XX, des de l'aterrament

de l'antiga esgl�sia de Sant Eudald f ins a la reforma que s'hi va fer

per habilitar tot el centre urb� per a vianants. Dimar ts es va tornar a

retirar en espera de la decisi� def initiva.

L'objectiu de l'equip de govern convergent �s recollir les diverses opinions que ha suscitat aquest possible

retorn, per tal de decidir si f inalment es realitza o no. Fins ara l'alcalde, Jordi Munell, explica que "n'hi ha per a

tots els gustos", des de gent que s'ha emocionat en tornar a veure-hi el banc f ins a d'altres que expliquen que no

els agrada gens tornar a instalálar un element antic en una pla�a reformada tot just fa cinc anys. A les xarxes

socials s'hi llegeixen comentaris que el qualif iquen de "mamotreco" o que celebren la seva recuperaci� com a

primer pas per alimentar el caliu comercial perdut al nucli antic.

En alguns mitjans de comunicaci� locals la regidora de Barris, Fina Guix, ha donat pr�cticament per fet el retorn

del banc, que arribaria acompanyat per un fanal d'est�tica moderna. Anteriorment, el banc ja havia estat la base

de diferents models de faroles. La darrera que hi havia era d'acer galvanitzat, un dels formats m�s econ�mics en

el sector de la iláluminaci� p�blica. En canvi, Munell no �s tan taxatiu. Af irma que ni tan sols volen que la decisi�

que s'adopti sigui def initiva.

Molt m�s cr�tica �s la cap de l'oposici�, Teresa Jord� (ERC). Les obres de vialitzaci� del centre es van fer durant

el seu darrer mandat. L'estudi d'arquitectura osonenc Comas-Pont va ser el responsable del disseny d'un espai

que f ins aleshores era ober t al tr�nsit. Al centre de la pla�a s'hi dibuixa, amb plaques met�láliques, el per�metre

del que havia estat l'antiga esgl�sia de Sant Eudald.

Segons Jord�, l'espai "pot ser o no del nostre gust" per� aix� "no justif ica el nyap que vol perpetrar l'equip de

govern". Jord� creu que ara la pla�a �s di�fana i deixar� de ser-ho si s'instalálen el banc i el fanal. A m�s opina

que el banc "no t� cap valor patrimonial" i el seu grup properament far� una proposta per colálocar-lo en un altre

indret de la vila, despr�s d'haver-se estat la darrera mitja d�cada tancat en un magatzem.
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